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Dagsorden for åben møde: 

Pkt. 01. Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 02. Formandsberetning 

  

Balance 

Pkt. 3. Konto 18 

 

Generelle sager 

Pkt. 04.   Autoværn for biler i enden af Black Ridge.  

Pkt. 05. Affald i naturen. 

Pkt. 06. Ansøgning om midler fra Hudson Resources til næste år. 

 

Pkt. 07. Evt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mødet startede kl. 13:02 



Bygdebestyrelsens åben møde den 25. september 2019 kl. 13:00 

 

                                                                                Qeqqata Kommunia 

 
2 

 

 

 

Deltagere: 

Inuit Ataqatigiit 
Johan Lange 

  

 

Siumut 
Knud Olsen - Johanne Olesen 

 

Fraværende med afbud: 

 

Fraværende uden afbud: 
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Pkt. 1.  Godkendelse af dagsorden 

 
Afgørelse 

Dagsorden godkendt 
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Pkt. 02. Formandsberetning 

Formanden Knud Olsen, siumut, nævnte at Forsvaret i Danmark har underskrevet for at bevare 

Kangerlussuaq lufthavn, som en aktiv landingsplads for flytrafikken.   Da emnet bliv fremlagt via 

pressemeddelelser, var han blevet kontaktet af journalister fra KNR, der spurgte til om han fulgte med 

i pressemeddelelsen.  

 

 

Afgørelse 
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Pkt. 3. Balance – konto 18 

 

 

Indstilling 

De resterende beløb i Konto 18, vil bleve diskuteret i næste møde, om hvor de bedst kan anvendes 

for resten af året.  

 

Afgørelse 

 

Under den sidste møde d. 31 juli, har bygdebestyrelsen modtaget en ansøgning om kr. 100.000 til 

opsætning af lys i den nye udendørs legeplads, hvor bygdebestyrelsen af besluttet at give en tilskud 

på kr. 50.000. 

Ansøgningen var ellers blevet sat ned til kr. 80.000, men bestyrelsesmedlemmerne holdt fast på, at 

de besluttede kr. 50.000 skulle være det gældende beløb.    
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Pkt. 04 Autoværn for biler på toppen af Black Ridge for enden af vejen.  

Baggrund: 

Ønsket var, at sætte autoværn ved skrænten hvor vejen drejer på toppen af bjerget. 

Tilmed reparere de eksisterende autoværn ved vejen. 

 

Forslagsstiller: Johan Lange, Inuit Ataqatigiit. 

 

Indstilling 

 

Bygdebestyrelsesmedlemmerne støttede op på forslaget. 

 

 

Afgørelse 

 

Der aftales at henvendelsen skulle ske pr. brev.  
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Pkt. 05  Affald i naturen. 

  Affald i naturen ved Kangerlussuaq.  

 

  Forslagsstiller: Johan Lange, Inuit Ataqatigiit. 

   

Der har været en del affald denne sommer på forskellige jagtområder.  Vi ved at 

Kangerlussuaq er et vigtig turistbygd, derfor er det vigtig at holde naturen fri for affald.  

 

  Indstilling 

 

Bygdebestyrelsen for Kangerlussuaq skal via pressemeddelelse informere borgerne 

(brugerne), hvor slemt det står til med affald i jagtområderne, og bede brugerne om ikke 

at efterlade affald i naturen, når de er ude og jage.   

 

  Afgørelse 

Det er kendt, at Air Greenland med brug af egne personale, tidligere har lavet oprydning 

i naturen ved brug af S61. 

Air Greenland i Kangerlussuaq vil blive kontaktet, for at høre om de vil gentage 

affaldsindsamlingen igen i år.  
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Pkt. 06 Ansøgning om midler fra Hudson Resources til næste år. 

 Ansøgning til Hudson-s Sociale og Kulturelle konto for næste år, 

ansøgning/udfyldningsblanket. 

 

 Afgørelse 

 Denne år 2019 havde Hudson Resouces finansieret projektet for at sætte en 

kunstgræsplæne på fodboldbanen med kr. 600.000,-. 

 Nu skal det undersøges hvor meget beløb der vil kræves for at sætte kunstgræsplæne på 

fodboldsbanen, installering på cirka 1 meter højt hegn omkring fodboldbanen, og 6 

lamper for belysning af fodboldbanen. Når beløbet er blevet beregnet, skal der ansøges 

om beløbet. 
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Pkt. 07 Evt. 

 
Bygdebestyrelsesmedlem Johan Lange, Inuit ataqatigiit, har deltaget da Familiecenteret 
fra Sisimiut var på besøg og afholdte borgermøde om selvmord. 
 
To kikkerter er blevet sat op ved Tacan og på toppen af Black Ridges, og er klar til brug. 
Knud Olsen, Siumut, foreslog at sætte skilte op ved kikkerterne, med et advarsel om, at 
man skal passe godt på dem. Samt hvordan de to kikkerter er anskaffet.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mødet sluttede kl. 14:47. 


